

2022第六属"James Fabric" 杯纺织服装大赛 2022 The 6th "James Fabric" Cup Textile and Apparel Competition

2023第七届 "James Fabric" 杯休闲装创意设计大赛 (范例)



**BRAND ANALYSIS** 

# Marisfrolg

## 品牌介绍\INTRODUCTION

走向山水,是"寻幽探胜" ,是带着一点小心翼翼的欣赏,是 中国人"天人合一"的修行。从家 门口的公园到城市尽头的海滩,都 承载着对远方更多的想象。万物共 生,天地万物同根同源,呼吁传承 与创新,万物和谐共生。SUMMER 2022自由度假系列,从海边出发, 打开闭塞的感官,先去海风里喘一 口气。



### Marisfrolg夏季大片:自由度假系列

Marisfrolg

## <u>设计分析/Design</u>



·高更艺术作品《不列塔尼的牧人》 ·插画家JUDECHAN的艺术作品 ·浪漫鸢尾 ·生机色彩 ·醋酸面料与天然木浆为原 材料的半合纤维





#### 主题说明:

《赋丹题下寺竹》诗:"人天解种不秋草,欲界独为无色花。""不秋草"即"竹"。万将皆有灵,在中国古文献记录中,有关竹子灵性较为有名的便是北魏郦道元的《水经注》里"竹王"的故事,以及广为流传的"潮妃竹"。本系列作品整体以"万均有灵"为出发点,以中国传统文化竹编技艺为中心,展开系列服装设计。"杂货铺"寓意竹编文化在人们日常生活中的普遍性。表达" 万均共生"的概念。整体传达出人与天地万均同根同源,利用竹编技艺可持续的特性理念,呼吁传承与创新、和谐共生。让千年的竹编文化,在新世纪现代生活中也依然散发着惊叹的魅力。

The poem "Fostering Bamboo in the Temple of Danxia" reads, "The human and heavenly worlds unravel the planting of non-autumn grass, while the world of desire is the only colorless flower." "Buqiu grass" means "bamboo". In ancient Chinese literature, the most famous story about the spirituality of bamboo is the story of the "King of Bamboo" in the "Water Classic" by Daoyuan of the Northern Wei Dynasty, as well as the popular "Xiangfei Bamboo".

The work as a whole takes 'everything has a spirit' as the starting point, and the traditional Chinese culture of bamboo weaving as the center of the series of clothing design. The 'grocery store' symbolizes the universality of bamboo weaving culture in people's daily life. It expresses the concept of 'the coexistence of all things'. The overall concept conveys that people and everything in the world have the same root and origin, and the sustainable characteristics of bamboo weaving skills are used to call for inheritance, innovation and harmonious coexistence. Let the thousand-year-old bamboo weaving culture still exudes amazing charm in the new century modern life.



-- 苗族竹编



#### 灵感说明:

"水音",所以为天地之荣秀,乃其可以万变其类,不绝生机也。故其象春,合东方之灵,彼茁其青,则山河被绿。"竹子是东方文化不可或缺的元素之一,中国传统的竹编文化具有悠久历史, 富含着中华民族劳动人民的辛勤劳作的结晶。它也作为日用品"活"很多少数民族日常生活中。例如冒江黎族的东坡笠、毛南族的花竹帽、壮族吊篮等。他们的祖先崇尚万将有灵,认为周围的 一山一石、一草一木都是有灵的。

"Wood, so for the glory of heaven and earth, is that it can change its class, but also inexhaustible vitality. Therefore, its image of spring, together with the spirit of the East, he thrives on its green, the mountains and rivers are green." Bamboo is one of the indispensable elements of Eastern culture, and the traditional Chinese culture of bamboo weaving has a long history, rich in the crystallization of the hard work of the Chinese people. It also "lives" as a daily necessity in the daily lives of many ethnic minorities. For example, the Dongoo hats of the Changjiang Li people, the flower bamboo hats of the Maonan people, and the hanging baskets of the Zhuang people. Their ancestors revered the spirit of all things and believed that every mountain, rock, grass and tree around them had a spirit.



#### 图门编工序:



















工艺说明: 1.21800; "百指绕干丝,经纬信千画。"用来形容竹编技艺展 为贴证,竹器早于陶瓷器,传承五千年之久。它是一 门技术,更是一门艺术。排竹、片竹、编竹……竹绸 工艺有其杂物之美,劲节之诗,诠释竹风雕韵。木有 其例,衣有其理,未必尽同,而理则之相通,何尝不可相借以效用也。

'A hundred fingers wind a thousand threads, warp and weft create a thousand pictures," The most apt description of bamboo weaving techniques, bamboo ware predates ceramic ware and has been passed down for five thousand years, It is a skill, but also an art, Pick bamboo, piece of bamboo, weave bamboo ..... bamboo weaving process has its soft beauty, strong knot hold, interpretation of bamboo style and elegant charm, Wood has its own rules, clothing has its own reason, not necessarily the same, but the reason is the same, why can not borrow each other to utility.













#### ■竹塢回案:



















hexagonal



#### ■流行趋势感括:

结合22/23年進行趋势采导、虽然覆施着 COVID-19导致的"医家办公"常态化情形。但 管体阐品央的称音都亦变在市场上使是有很大概 求、野适射容量调整管明适低。正案列服装照形 力求适合容称适合需求。多求变必影话购表。在 局總细节相信以图意性竹编版最面影设计。打造 約约、大气率温频不凡的又性气质。

本系列服装整体网络偏向于:当代体闲湖流细微 装。以功能性、创播性急级优化都市单量。运用 朝候间方、披列、宽衡设计、解的主义等突破困 将单温和眼田囊。收随沙漏型可原现获取目前, 将作词与古称随合。解语的大地包钢与简字透型 打造出的话、窗宫新篇的系列化服装。

Combined with the 22/23 trend, although facing the normalization of 'home office' caused by COVIO-19, there is still a great demand for modern urban wear of casual category in the market, and comfortable and durable is the first choice of consumers. The silhouette of this series of clothing strives to fit the needs of many occasions, the pursuit of relaxed and comfortable tailoring, in the heginning of the local details supplemented by creative bamboo concept fabric design. Create a simple, atmospheric and gentle and extraordinary femininity.

The overall style of this series of clothing is inclined to contemporary casual trendy commuter wear. With functional and creative embellishments to optimize the urban pieces. The use of lapel trench coat, showl, wide shoulder design, deconstructionism, etc. break through the stereotype of suit. The waist-climming hourglass shape also highlights the slender figure, blending casual and ancient charm, quiet earth tones and overlapping shapes to create a comfortable, innovative series of clothing.





#### 

10.10

Παπβαζαθα

<u>addauqpaana</u>

annul hungpus

Sand here and here?

and harquant,

pond hours

JILIIII

8 88 8



. .....

tr mr



mm

and plan of the second phundhar.

a hough any p In part hours

and here of here get brought bar 3 

11000

per to an append Genguabur

ruped here yes

and have performed by

pd hay pd b

h n n n n n n n

11











#### 面料创新说明:

将传统单色面料进行印制及创单的编织,形成而有肌强的全新东风生命体面料。将面料切制排列后, 会产生不同的花纹以及镂空期理。以此呼应竹编演课。也可以此手法对服装生产中多余的边角料进行 **菲保再生利用,既即应行编设计概念也符合主题中的可持续理念。** 

The traditional monochromatic fabric is cut and simply woven to form a brand-new Dongfeng living fabric with rich texture, After the fabric is cut and arranged, different patterns and hollow textures will be produced. To echo the bamboo image. This method can also be used to recycle the surplus leftover materials in clothing production, which not only echoes the design concept of hamboo weaving, but also conforms to the sustainable concept in the theme,

#### 画 御料法择:











AWS2HIL-LD







#### AW1022-81 面洞抗用

在占姆土网站进行驶选,预计划和斜编号:CM0137YKH以及编号:JAMES-BRWZ、编号:AW2145-02将进行大圈很外套、裙、裤设计使用,面料具有立 傳驗,适合解身版型设计。其余选择悟纹面料:AW2138-01等进行内搭衣服面料 设计使用,条软条肤,好适合体。

Choose from James' website, It is planned that the number of fabrics: CM0137YKH, JAMES08WZ and AW2145-02 will be used in the design of large-area coats, skirts and pants. The fabrics have three-dimensional sense and are suitable for slim design. Other plaid fabrics: AW2138-01, etc. are selected for the design and use of inner-draped clothing fabrics, which are soft, skin-friendly and comfortable.



■包袋趋势:















#### ● 開始趋势:















#### 主题和印度码:

在紀饰的设计上主要起始在系列服装设计中起到"两龙点精"的作用。所以在紀饰的设计上主要讲手提/润着编包、附饰、腰带等紀饰的流行趋势进行分析和时新运用。在饰品语配上也还用了呼应竹编元素的"形象"和素象",整体数色采用油却废精低的高级 酸偏色紧主色调悟紀,运用绕漏、强空、循环等手法,紀饰整体也与系列服装产生呼应 效果。打造一系列符合当今流行趋势的简品组合。以通法有力的设计形式来译释整体系 列发装之美。

It plays a 'finishing touch' role in the design of accessories series. Therefore, the design of accessories mainly focuses on the analysis and innovative application of the fashion trends of portable/slung bags, hats, belts and other accessories. The 'image' and 'image' that echoes the elements of bamboo weaving are also used in the matching of accessories. The overall color is a high-grade brown color with slightly lower saturation, By means of winding, hollowing out and recycling, the accessories as a whole also have an echo effect with the series of clothing. Create a series of jewelry combinations in line with today's fashion trends, Explain the beauty of the whole series of women's clothing in a concise and powerful design form.











手工编织元素的局部化运用,以主编的特点; 强空、突织、穿插等特点 来展开设计。

工艺相模表现。条体结时工艺是最最大和应他意智作加工艺效果的 服装工艺术法,主要的制作过程和行油的制作相似。它既可以包含的 能约工艺,又可以通过改全来状材成改立自身形态。在油粉材成 中。使用能力厂艺的是一些大热纤维,化学纤维等我就材成,如用再 男、皮尔以及单优、排作。融洽等。

图案表現:运用条状编织工艺表现规则循环的图案。使用较多的是二 方法统构因为点统,可以关关展现出竹做工艺的快转垫力,形成略合 人体的单数投行程实,可以最重编织,随着人体确裁注动,形成四凸 有致且充满节参感的图案。是得更加通性客自由。运用条状编织结构 结合不同的编织手法。制造之体前转的肌理效果。强调服装结构线。 增强整体的发展感。







HR: 22, 235 25/24 HR0737429921, 3787 522, 38274851486522623.

村里: 長草、藤空島高市 竹場边行时、線町内片石灰有拉葉式多下产生的 梯空防河街市市,制用空料卡品角製商产生的 梯空防河街市。



2022第六届"James Fabric" 赫纺织服装大赛 2022 The 6th "James Fabric" Cup Textile and Apparel Competition









#### 在廓形款式上选择H型,翻锁风衣与你闹结构衣片结合,体现优雅专业。将编织工艺注 入体现创新元素。

- ERABIER 2

H-shape is selected in the profile style, and lapel trench coat is combined with leisure structure pieces, reflecting elegance and professionalism, Inject knitting technology into innovative elements,

廓形上选择收腰沙漏型,搭配设计腰带。腰封以编织工艺为主,不对称领襟设计体现 现代新风貌。

The waist-retracting hourglass shape is selected for the profile, and the design belt is matched. The waist seal is mainly woven, and the asymmetric collar design reflects the new modern style.





Design trench coat with slit straight pants, casual and fashionable. The ladder-shaped outline is matched with creative craft, which makes the whole clothing rich and interesting. 创意披肩搭配竹编元素腰带,传统与现代元素结合,使之在整系列作品中更加有灵动感。 Creative shawl with bamboo belt, the combination of traditional and modern elements, makes it more dynamic in the whole series of works.



整体选择长款大衣以及加长版垂感宽松阔腿裤,简约中遗露出温婉大气。 Choose the overall long coat and the extended version of the saggy loose wide-leg pants, which reveals the gentle atmosphere in simplicity.

101107

M下到上运用一个由深八浅的颜色渐变,局部上搭配刨意编织花型,衣服层次丰富富有变化。 From the bottom to the top, a color gradient from deep to shallow is used, and creative weaving patterns are matched locally, so that the layers of clothes are rich and varied.

底部下闭 编织花型2





整体选择长款大衣以及加长版垂感宽松阔腿裤,简约中透露出温婉大气。 Choose the overall long coat and the extended version of the saggy loose wide-leg pants, which reveals the gentle atmosphere in simplicity. M下到上运用一个由深八浅的颜色渐变,局部上搭配刨意编织花型,衣服层次丰富富有变化。 From the bottom to the top, a color gradient from deep to shallow is used, and creative weaving patterns are matched locally, so that the layers of clothes are rich and varied.